

Prix d'excellence étudiant, Association canadienne de linguistique / Student Achievement Awards, Canadian Linguistic Association 2022

Meilleure communication / Best presentation

Matthew Patience (University of Toronto): “Predicting difficulty in L2 speech: Moving towards a comprehensive model of L2 perception and production”

La communication de Matthew Patience présentait les résultats d'expériences conçues pour quantifier la difficulté articulatoire relative des segments et pour tester l'effet de la difficulté articulatoire sur la production de la parole en L2. Les expériences étaient à la fois originales et bien conçues et la communication a clairement illustré la contribution unique de cette approche. La communication a également exploré les conséquences des résultats pour un modèle d'acquisition de la L2. Matthew a été un orateur captivant qui a répondu aux questions de manière réfléchie et détaillée.

Matthew Patience's talk presented results of experiments designed to quantify the relative articulatory difficulty of segments and test the effect of articulatory difficulty on L2 speech production. The experiments were both original and well designed and the presentation clearly illustrated the unique contribution of this approach. The presentation also explored the implications of the results for a model of L2 acquisition. Matthew was an engaging speaker who answered questions thoughtfully and comprehensively.

Mention honorable / Honourable mention

Quinn Goddard (University of Calgary): “Why can I laugh a laugh but not joke a joke? Cognate objects unreliably diagnose unergativity”

Meilleure affiche / Best poster

Terrance Gatchalian (McGill University): “The composition of Ktunaxa causatives: Argument- and event-structure restrictions”

L’affiche de Terrance Gatchalian illustre une analyse des causatifs en ktunaxa à l’aide de nouvelles données élicitées. La distribution et l’interprétation du morphème causatif ont été expliquées dans le cadre de la syntaxe de première phase (‘first-phase syntax’). L’affiche était clairement présentée, théoriquement sophistiquée et empiriquement importante. Terrance a répondu aux questions avec aisance, démontrant son aisance quant aux divers domaines de la linguistique et à leurs interactions dans la formation de ce phénomène complexe.

Terrance Gatchalian’s poster provided an analysis of Ktunaxa causatives using novel elicited data. The distribution and interpretation of the causative morpheme was accounted for within the framework of first-phase syntax. The poster was clearly presented, theoretically sophisticated, and empirically important. Terrance answered questions with ease, demonstrating facility with diverse domains of linguistics and their interaction in shaping this complex phenomenon.

Mention honorable / Honourable mention

Andrea Levinstein Rodriguez (University of Calgary): “Optionality in Spanish prepositional relative clauses”